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VV HORECE 112 – DISKUSNÍ ARÉNĚ 1 diskutovali poradce 
premiéra ČR a exministr zdravotnictví Roman Prymula, 
prezident AHR ČR Václav Stárek, garant projektu Moje  
restaurace za AMSP ČR Luboš Kastner, prezident SOCR ČR 
Tomáš Prouza a šéfkuchař a majitel Perfect Canteen Filip 
Sajler. Za vládu pozvání přijali ministr průmyslu a obchodu 
a ministr dopravy Karel Havlíček a ministryně financí Alena 
Schillerová.

VYPLÁCENÍ SE ZRYCHLUJE
Postižení živnostníci mohou žádat o finanční kompenzace 
v několika dotačních programech. V druhé vlně jsou často 
na pokraji ekonomických sil, a tak je tato pomoc pro mno
hé z nich nezbytná. Bohužel se nejednou stalo, že dochá
zelo k velkým prodlevám ve vyplácení, zejména u programu 
COVID – Ubytování I. Nyní se peníze budou snažit minister
stva vyplácet bez větších prodlev. „Mohu mluvit za kompen
zační bonus, ten se vyplácí průměrně během dvou až čtyř 
dnů,“ řekla Alena Schillerová, ministryně financí, na online 
diskusi HOREKA 112 – ARÉNA 1. „Je pravda, že na jaře to 
šlo pomaleji. Na starosti máme deset programů, volá nám 
tisíc podnikatelů denně. Nyní je ale situace výrazně lepší. 
Antivirus mají žadatelé na účtu do 14 dnů. COVID – Nájem
né, který končil v prosinci, z něj je nyní 80 % proplaceno 
a už spouštíme další kolo programu COVID – Nájemné. 
COVID – Ošetřovné proplácíme do 14 dnů,“ dodal Karel 
Havlíček. „Troufám si říct, že peníze budou chodit do týdne 
od schválení,“ dodal k programu COVID – Gastro – Uzavře
né provozovny.

SYSTÉM PRO  
UVOLŇOVÁNÍ SE ZMĚNÍ
V diskusi přišla řeč i na budoucnost pohostinství. Krátkodo
bé otevírání a následné zavírání provozů je pro jejich pro
vozovatele velice náročné jak po ekonomické, tak i po or
ganizační stránce. Index PES se několik dnů snižuje, jestli 
se ale bude rozvolňovat, není jisté ani po dalším poklesu. 
„S poklesy bych nakládal opatrně. Pokud budou čísla kle
sat dlouhodobě, zejména reprodukční číslo, budeme na to 
reagovat. Kapacita nemocnic je opravdu na hraně, i když 
má index klesající tendenci. Pokud budeme neustále při
dávat a brzdit, tak se budeme dostávat do vln, které zatě
žují nemocniční systém. Je mnohem pohodlnější to ubrzdit 
na řádově stovky případů denně – v tomto režimu to pak 
je mnohem menší riziko, že se nakazím v komunitě,“ řekl 
Roman Prymula. Dále poukázal na možné zavedení tzv. 
eventového testování, které se bude týkat kulturních, spor
tovních a eventových akcí a restaurací. „Budeme v režimu, 
který je výrazně odlišný od toho, který je teď, to znamená 
zcela uzavřený.“ Podle ministryně financí Aleny Schillerové 
vláda počítá s uplatněním tzv. covid pasů, momentálně to 
ale není na pořadu dne. „Pokud otevřeme, otevřeme pro 
všechny,“ dodala. Cest je několik: „Základem je ale mít 
funkční systém trasování, bez toho to nepůjde,“ zdůraznil 
Roman Prymula. Zároveň se musí zvýšit i testovací kapaci
ta. Zvažuje se taky změna podmínek pro kongresy: „Chceme 
podmínit účast na akci negativními alespoň antigenními 
testy,“ doplnil Karel Havlíček. 

I kongresové akce patří mezi velice riziková místa, proto zde 
bude nevyhnutelné dodržovat jasná pravidla: „Největším ri
zikem jsou právě různé kávové přestávky. K opravdu velkým 
akcím (nad pět až deset tisíc lidí) dojde, až bude cirkulace 
viru omezená a účast bude podmíněna třeba antigenními 
testy. To si dovedu představit, že se k nim vrátíme možná 
v letní sezoně,“ zakončil Roman Prymula.
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